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România are deficit de angajati, nu poate raspunde obiectivului UE de crestere a

locurilor de munca prin FSE

România are deficit de angajati si un somaj extrem de mic, astfel ca nu poate raspunde obiectivului UE de

crestere a locurilor de munca prin finantarile europene disponibile prin Fondul Social European (FSE), a

declarat secretarul de stat din Ministerul Fondurilor Europene (MFE), Mihaela Toader.

"Avem o crestere, aproape o dublare a Fondului Social European (pentru exercitiul bugetar al UE pe 2021-2027,

n.r.), deci fondul destinat masurilor soft, asa cum le stim cu totii, de la 5 miliarde de euro, acum alocarea propusa

României este 8,5 miliarde de euro. Şi aici trebuie sa fim inovativi, pentru ca asa cum cu totii o stim, România este

într-o situatie paradoxala, la fel ca si alte tari din regiune, avem o scadere a somajului fara precedent, avem o rata a

somajului extrem de mica, avem totusi o lipsa a fortei de munca pregatita care sa vina si sa acopere necesarul

mediului de afaceri si cu toate acestea obiectivul la nivel european este cresterea numarului locurilor de munca.

Este foarte adevarat ca noi nu putem raspunde deocamdata acestui obiectiv, însa avem alte nevoi structurale, si

trebuie sa gasim metodele prin care ne actualizam capacitatea fortei de munca sa raspunda noilor provocari, sa

reusim sa asiguram un standard minim de servicii pentru cetatenii români si pentru cei care speram ca pe viitor vor

dori sa vina în România, pentru ca numai prin aceste metode prin care statul ofera totusi un climat sau un standard

minim de servicii, nivelul de apetit pentru a ramâne în România este fundamental", a afirmat Mihaela Toader, la o

conferinta destinata viitorului Uniunii Europene si al economiei românesti.

Reprezentanta Ministerului Fondurilor Europene a indicat ca România trebuie sa prioritizeze accesarea de finantari

din FSE pentru cresterea standardelor din domeniile Sanatatii si Educatiei.

"Este foarte adevarat ca este foarte greu sa opresti pe cineva sa plece atât timp cât în alte parti nu este numai

diferenta de venit, nu cred ca acesta este principalul motiv pentru care asistam la aceasta mutare a populatiei active

din zona central si est europeana catre Vest, cât climatul social si standardele sociale, de sanatate, educationale,

care sunt oferite familiilor, si cred ca asta ne da câteva prioritati", a mentionat Mihaela Toader.

În ceea ce priveste Fondul UE de Coeziune, oficialul MFE a amintit ca alocarile Bruxelles-ului pentru România au

scazut la aproape jumatate fata de exercitiul bugetar precedent.

"Daca ne uitam la Fondul de Coeziune, cel pe care Politica de Coeziune îl propune în special sustinerii retelei de

baza de transport si infrastructurii de mediu, acolo România a suferit, ca întreg Fondul de Coeziune, o scadere

dramatica, la jumatate, de la aproape 9 miliarde de euro avem alocate 4,5 miliarde, iar din acesti 4,5 miliarde,

conform propunerii de Regulament, aproximativ 1,2 miliarde de euro vor intra în Mecanismul de Interconectare a

Europei, gestionat direct de catre Comisia Europeana, deci practic la nivel national, pentru nevoile de

infrastructura de transport, în special feroviara, ne mai ramân 3,3 miliarde de euro", a precizat Mihaela Toader.

Aceasta a adaugat ca si finantarile europene prin Fondul European de Dezvoltare Regionala au înregistrat o

scadere.

"Nu stiu daca este o veste buna sau o veste rea, dar trebuie sa fim inovativi pentru a vedea ce putem face mai mult

în domenii atât de importante pentru România, cu mai putini bani, daca ne uitam la Fondul European de

Dezvoltare Regionala", a atras atentia secretarul de stat din Ministerul Fondurilor Europene.
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